
Protokół  Nr  XXV/09 
 

z XXV sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 28 października 2009 r. w godz.10.00 do 13.30  
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 
Adn. 1 
 
 XXV sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – 
P.Elżbieta Kapczyńska. 
Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 
Banaszyńskiego, pracowników administracji samorządowej, sołtysów wsi i wszystkich 
zaproszonych gości. 
(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią załączniki Nr 1 i 2 do 
protokołu). 
 
Adn.2 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy na dzisiejszej 
sesji obecnych jest 10, co stanowi quorum wobec czego Rada jest prawomocna do 
prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 
(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi załącznik Nr 3 do protokołu).  
 
Adn.3 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad XXV sesji Rady, jaki radni  
i goście otrzymali z zaproszeniem na sesję. 
Do przedstawionego porządku Wójt Gminy wniósł uwagę, że  jeśli radni podtrzymują 
stanowisko aby cenę żyta do podatku rolnego na rok 2010 utrzymać maksymalną zgodnie z 
Komunikatem Prezesa GUS t.j 34,10 zł  to zgłasza wniosek o wycofanie z porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie obniżenia 1 kwintala żyta do podatku rolnego. Jednocześnie 
powiadomił, że ta cena została pozytywnie zaopiniowana przez Powiatową Izbę Rolniczą. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem do radnych kto jest za wycofaniem z porządku 
obrad w/w uchwały ? 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 10 głosach „za” podjęli decyzję o wycofaniu z 
porządku obrad uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu 1 kwintala żyta do podatku rolnego. 
Innych zmian do porządku sesji nie zgłoszono. 
Porządek obrad XXV sesji Rady Gminy przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku obrad XXV sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia zmian. 
4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Zapytania sołtysów. 
7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
9. Informacja z pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
10.Podjęcie uchwał: 
    10.1.w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości, 
    10.2. w sprawie podatku od środków transportowych, 
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      10.3.w sprawie uchylenia uchwały Nr IX/69/07 Rady Gminy Mieścisko  
z dnia 30 października 2007 r. w sprawie opłaty od posiadania psów na  
obszarze Gminy Mieścisko, 

      10.4. w sprawie ustalenia wysokości opłaty targowej, 
      10.5.w sprawie „Programu współpracy Gminy Mieścisko z organizacjami  

      pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku  
      publicznego na rok 2010”, 

      10.6. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIV/184/09 Rady Gminy Mieścisko  
      z dnia 29 września 2009 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  
      nieruchomości niezabudowanych we Wieli, 

       10.7. w sprawie likwidacji Związku Gmin Pojezierza Wielkopolskiego. 
 

11. Opinia Rady Gminy Mieścisko w sprawie zaopiniowania wniosków  
     o przyjęcie do planu wydatków Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych  
     na 2010 rok. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
13.Wolne głosy i wnioski. 
14.Zakończenie. 
 
Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z ostatniej sesji Rady 
Gminy był do wglądu w biurze Rady. Nikt nie wniósł do jego treści uwag, w związku z czym 
poprosiła o jego przyjęcie bez odczytywania. Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 10 
głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej sesji bez odczytywania. 
     
Adn. 5 – Interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Rodzewicz: 
1) ponowił zgłaszaną już wcześniej w Urzędzie Gminy sprawę zapadającej się w środku 
chodnika studzienki na Osiedlu Michałowskim. Prawdopodobnie od wody. Jest tam coraz 
większe zapadlisko. Stwarza to zagrożenie bezpieczeństwa; 
2) sprawa oświetlenia – „przy Placu Powstańców Wielkopolskich, gdzie stoi Urząd Gminy 
wieczorem ¼ lamp miga. Włącza się i wyłącza. Naprzeciw Zespołu ds. Obsługi Oświaty jest 
tak samo. Panowie z Energetyki kiedy przyjadą i dotkną to lampa się świeci, a na drugi dzień 
już nie świeci”; 
- radny Wojtyszyn: 
1) potwierdził to o czym mówił przedmówca. Na ulicy Łąkowej też 1 lampa mruga: zapali się 
i gaśnie.; 
2) jak jest przygotowana gmina do likwidacji skutków śnieżycy, kiedy będą zaspy  
i uniemożliwi to dojazd środkami komunikacji autobusowej ? 
- radny Kuryłowicz:- „na drodze wojewódzkiej krzaki na zakręcie znowu wyrosły i trzebaby 
je powycinać. Widoczność jest bardzo słaba przy wyjeździe z Kłodzina. Ale szczególnie 
chodzi o dwa drzewa w Jaroszewie na granicy z gminą Kłecko. Co chwilę to drzewo jest 
uderzone przez TIR-a. Chodzi o gałęzie odstające u góry. Co chwilę widzę jest kora obdarta, 
drzewo uszkodzone. Prosił aby drogowcy te drzewa przejrzeli i istniejące konary, które są na 
jezdni poobcinali bo to jest bardzo niebezpieczne”; 
- radny Górski- „na Osiedlu Michałowskim 1 lampa koło mojego domu nie świeci i również 
długo nie świeci lampa na ul.Polnej, 1 przy krzyżu i 1 kawałek po lewej stronie i koło 
P.Różewskiego na ul.Pocztowej”; 

 



 3

- radny Hoffmann – „rolnicy z Popowa Kolonii dopytują się kiedy możnaby wykupić drogi 
od Popowa Kolonii na tzw.Ararunę Jak daleko jest ta sprawa ?Ta Arauna istnieje na mapie i 
trzeba to uregulować”; 
- radna Kapczyńska – „problem wsi Wiela w kwestii numeracji domów. Karetka, która 
jechała do P.Wichłacz najpierw pojechała do Wieli i tam szukała numeru i dopiero potem  
wyjechała do czekających na pomoc. Byłaby prośba aby jakiś drogowskaz zrobić, względnie 
przyłączyć Wielę do Mieściska”; 
- radny Rodzewicz – „w miejscu gdzie budowane jest gimnazjum przy wyjeździe jest jedno 
wielkie błoto. Przydałoby się zebrać pobocze równiarką z jednej i z drugiej strony żeby to 
spływało do rowu, a nie stało po brzegach szosy. Tam jest wyjeżdżone i nawiezione błota”; 
 
Adn. 6  - Zapytania sołtysów 
 
- P.Witucki – sołtys wsi Sarbia 
1) „ostatnio na sesji zgłaszałem sprawę dołożenia 2 lamp i nie dostałem odpowiedzi. Czy jest 
możliwość założenia lamp od placu zabaw i 1 w kierunku na Popowo Kościelne ?” 
2) „ostatnio powiat zapomniał o drogach na terenie Sarbii. Dziury wybijają się w asfalcie. Od 
1986 r. nie było żadnej konserwacji. Asfalt jest spękany. Największa dziura  jest w środku wsi 
koło P.Wiertla”; 
3) „równiarka tez nie jeździ. Zawsze 2 razy w roku jeździła na drodze Ochodza-Sarbia. W 
tym roku w ogóle. Jest jedno miejsce w połowie drogi między P.Szymańskim, a Sarbią gdzie 
przy ulewach w ogóle nie można przejechać. Robi się tam zastoisko wodne głębokości 0,5 
metra”; 
Te drogi wymagają natychmiastowej konserwacji żeby ich nie zniszczyć od krzyżówki 
poprzez Sarbię, Podlesie Wysokie do Popowa”; 
- P.Ignaczak – sołtys wsi Budziejewko – „prosił aby samochody nie stały na ul.Sw.Wojciecha 
ponieważ jadąc od Budziejewka parking jest mały, trzeba wyhamować bo nie można się 
wmieścić. Przy gwałtownym przyhamowaniu może być stłuczka. Jest duży parking przy 
cmentarzu do postoju samochodów”; 
Na zapytania sołtysów odpowiedzi udzielił Wójt Gminy. 
- sprawa lamp – „te 2 lampy będą w przyszłym roku bo musieliśmy na to zrobić 
dokumentację. W projekcie budżetu przyjęliśmy 50 tys.zł na założenie lamp.” 
- drogi powiatowe – „około 0,5 mln zł zostało wyasygnowane. Z pieniędzy które 
zaoszczędzili zakupili maszynę do zbierania poboczy i cięcia krzaków. Ta maszyna będzie 
jeździła 12 godzin przez całą zimę po to żeby przygotować do wiosny. Wniosek przekażę na 
piśmie do Zarządu Dróg Powiatowych”; 
- równiarka – „ była zepsuta, potem były duże opady. Kałuża koło P.Szymańskiego Jacka – 
tam nie ma gdzie odprowadzić wody, jedynie wywyższyć tę drogę i to wsiąknie. Coś tam 
zrobimy. Konserwacji dróg gminnych i powiatowych w tym roku nie zrobimy. Przymierzamy 
się do tego na przyszły rok. Myślę, że w tym roku na 95% udało się nam te dziury załatać. 
Weryfikacją wszystkiego jest zima i wiosna, kiedy są roztopy.” 
- P.Sołtysowi z Budziejewka – „prosiłem P.Dyrektor Gimnazjum aby tam nie stawać 
samochodami. Mogę ustawić zakaz zatrzymywania się na czas budowy, ale to wiąże się z 
projektem zmiany organizacji ruchu. Myślę, że dojście z tamtego parkingu nie powinno być 
problemem”; 
- P.Witucki – sołtys Sarbii – „wracając do lamp tam są istniejące linie. Opracowanie 
dokumentacji będzie droższe jak te lampy”; 
Wójt w przerwie udzielił odpowiedzi sołtysowi. 
Adn. 7 
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 Wójt Gminy przedstawił informację ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym. 
(Informacja Wójta stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 8 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy złożyła informację ze swojej działalności w okresie 
międzysesyjnym: 
- 2.10.br. -  uczestniczyła w uroczystości wmurowania aktu erekcyjnego pod halę sportową  
i pomieszczenia dydaktyczne dla Gimnazjum, 
- 13.10.br – udział w spotkaniu z pracownikami Oświaty z Okazji Dnia Edukacji Narodowej, 
- 15-16.10.br – udział w obradach X Kongresu Związku Gmin Wiejskich w Warszawie, który 
odbywał się pod hasłem „Nic o nas bez nas”, 
- 18.10.br – udział w uroczystości Dnia Papieskiego zorganizowanego przez Zarząd 
Stowarzyszenia Pomocy Uczniom im Jana Pawła II w Mieścisku w czasie którego zostały 
wręczone akty przyznania stypendiów dla uczniów i nagrody laureatom konkursu wiedzy o 
Janie Pawle II; 
- 19.10.br – udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy celem zaopiniowania 
materiałów na sesję; 
- 25.10.br – udział w wieczornicy przygotowanej przez Gimnazjum w Mieścisku dla naszych 
kombatantów. 
 
Adn. 9 
 
 Przewodniczący  stałych Komisji Rady Gminy złożyli informację z pracy w okresie 
międzysesyjnym. 
- radny Kuryłowicz Andrzej – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i 
 Budżetu: 
Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

1) 13.10.br, którego tematem było zapoznanie się z informacją nt. tworzenia specjalnej 
strefy ekonomicznej w gminie oraz z planami budowy biogazowi; 

2) 19.10.br – wspólne posiedzenie Komisji, którego tematem było zaopiniowanie 
materiałów na dzisiejszą sesję. 

 
- radny Hoffmann Adam – Z-ca Przewodniczącego Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony 
Środowiska i Komunikacji: 
Komisja odbyła 1 wspólne posiedzenie, którego tematem było zaopiniowanie materiałów na 
dzisiejszą sesję; 
- radny Witucki Marian – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: 
Komisja od była 2 posiedzenia: 

1) 16.10.br – Kontrola realizacji wpływów z podatków i opłat lokalnych, w tym wielkość 
zastosowanych ulg, umorzeń, przesunięcia terminów płatności oraz stan zaległości na 
dzień 30.10.2009 r. 

Przewodniczący Komisji przedstawił protokół z przeprowadzonej kontroli. 
2) 19.10.br – wspólne posiedzenie Komisji Rady. 

- radna Starosta Elwira – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych  
i Samorządu: 
Komisja odbyła 1 wspólne posiedzenie Komisji, którego tematem było zaopiniowanie 
materiałów na dzisiejszą sesję. 
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Adn. 10 – Podjęcie uchwał 
 
- uchwała w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2010 rok. 
P.Anna Kaźmierczak – inspektor ds. wymiaru podatków i opłat lokalnych w Urzędzie Gminy 
przedstawiła prezentację multimedialną proponowanych stawek podatkowych na rok 2010. 
Tytułem wstępu poinformowała, że podatki samorządowe  stanowią dochód budżetu gminy. 
Są następujące rodzaje podatków stanowiących dochód własny budżetu gminy: 
- podatek od nieruchomości, 
- podatek rolny, 
- podatek leśny, 
- podatek od środków transportowych, 
- opłata od posiadania psów, 
- opłata targowa. 
Z kolei Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie podatku od nieruchomości z 
podaniem stawek zaproponowanych przez Wójta Gminy. Jednocześnie omówiła  zestawienie 
na wykresach uchwalonych stawek podatku od nieruchomości w latach 2007-2010 w 
odniesieniu do górnych granic stawek ogłoszonych przez Ministra Finansów, dochody z 
podatku od nieruchomości uzyskane w latach 2007-2009 oraz przewidywane w 2010 roku. 
Z kolei przedstawiła na wykresie szacowane dochody z podatku od nieruchomości w 2010 
roku, w tym: z uwzględnieniem stawek zaproponowanych prze Wójta. 
Na zakończenie odczytała zwolnienia w podatku od nieruchomości. 
Przewodnicząca Rady zarządziła dyskusję nad projektem uchwały: 
- radny Rodzewicz – „w latach 2007-2010 podatki lokalne wzrosły o ponad 20%, nawet przy 
średniej inflacji w ostatnich latach w granicach 14%.Obciążenie podatkowe jest dwukrotnie 
większe niż wzrost inflacji przez ostatnie 4 lata łącznie z prognozowaną. Ta prezentacja 
najbardziej pokazuje jak wzrasta obciążenie mieszkańców gminy jeśli chodzi o wzrost 
podatków. Dlatego ja proponowałbym wzrost podatków w granicach 3,5%”; 
- Wójt – „myśmy powiedzieli obniżka maksymalnych o 25%”; 
- radna Kapczyńska – „jeśli więcej podatków wpływa do budżetu gminy to możemy więcej 
inwestycji zrobić”; 
- radny Wojtyszyn – „to jeżeli podatek np. od powierzhni użytkowej wzrasta o 2 grosze w 
tym roku, to przy 100 m2 mieszkania jest to 2 zł na rok. Nawet w przypadku budynków od 
działalności gospodarczej jest to wzrost o 95 groszy. To wszystko składa się na wzrost 20% o 
czym mówił przedmówca, ale w poszczególnych składnikach są to wzrosty, które mieszkańcy 
mogą udźwignąć. Jeśli  coś chcemy zrobić to nie możemy zmniejszać. Również koszt 
oświetlenia rośnie, a na to oświetlenie musimy płacić”; 
- Wójt – „dochody własne stanowią 20% całego budżetu. Subwencja wyrównawcza też 
określa ile zmniejszono podatki. Uważam, że te propozycje stawek są optymalne. Zyskujemy 
tylko 117 tys.zł na rok ze wszystkich podatków. Zmniejszanie środków nie przysporzy nam 
dodatkowych”; 
- radny Wojtyszyn – „wiadomo, że każdy chciałby płacić jak najmniej, ale każdy chciałby 
korzystać z tego wspólnego dobra. Na kanalizację czeka Wiela, Żabiczyn, Ruda Koźlanka. 
Jest rozbudowa Gimnazjum, ale na to są potrzebne pieniądze. Wkładając środki w inwestycje 
komunalne, wróci to dla naszej wygody”; 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w 
sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 
Na 10 radnych: 9 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”. 
Uchwała w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości została przyjęta większością 
głosów i stanowi załącznik do protokołu. 
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- uchwała w sprawie obniżenia ceny skupu 1 kwintala żyta do podatku rolnego. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, że z porządku obrad został wycofany projekt 
uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu 1 kwintala żyta do podatku rolnego, ponieważ Rada 
utrzymała cenę skupu zaproponowaną przez Prezesa GUS. Niezależnie od tego poprosiła  
o przedstawienie skutków finansowych wynikających z zaplanowanej na 2010 rok ceny skupu 
żyta. 
Przewodnicząca Rady udzieliła głosu P.Annie Kaźmierczak – Inspektor ds. wymiaru 
podatków i opłat lokalnych. 
Podatek rolny za rok podatkowy wynosi od 1 ha przeliczeniowego równowartość pieniężną 
2,5 q  żyta, natomiast od 1 ha fizycznego pozostałych gruntów równowartość pieniężną  
5 kwintali żyta obliczone według średniej ceny skupu 1 kwintala żyta za pierwsze trzy 
kwartały roku poprzedzającego rok podatkowy. 
Z kolei P.Inspektor  przedstawiła prezentację na wykresie jak kształtowały się ceny 1 q żyta 
do podatku rolnego wg uchwał Rady Gminy i wg Komunikatu Prezesa GUS w latach 2007-
2010 oraz dochody z podatku rolnego w 2010 roku i przewidywane w 2010 r. 
Na rok 2010 Rada Gminy zdecydowała, że nie podejmuje uchwały. Cena podana w 
Komunikacie Prezesa GUS 34,10 zł nie rodzi skutków podjęcia uchwały. W wyniku tej 
stawki dochody w gminie spadają o 117.979 zł w stosunku do roku bieżącego. 
 
- uchwała w sprawie podatku od środków transportowych. 
 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. Poinformowała, że Wójt Gminy 
zaproponował na 2010 rok wzrost stawek o 3,5% w stosunku do obowiązujących w 2009 
roku. 

Skarbnik Gminy odczytała propozycje stawek podatku od środków transportowych. 
P.Anna Kaźmierczak podała na wykresie  jak kształtowały się dochody z podatku od środków 
transportowych w latach 2007-2009 z uwzględnieniem wymiaru podatku i uzyskanych 
wpływów. 
Przewodnicząca Rady wnioskowała aby na przyszłość prezentować uchwały podatkowe na 
wykresach gdyż jest to bardziej obrazowe  dla zaproszonych gości. 
Z kolei zwróciła się do radych z propozycją aby z uwagi na obszerną treść uchwały nie 
odczytywać całej, z pominięciem $1o stawkach poszczególnych środków transportu. Radni 
przyjęli propozycję jednogłośnie. 
W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie 
podatku od środków transportowych w zaproponowanej wcześniej formie przyjmując stawki 
podatku zaproponowane przez Wójta. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 10 głosach „za” przyjęli  uchwałę w sprawie podatku 
od środków transportowych, która stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr IX/69/07 Rady Gminy Mieścisko z dnia 30 
października 2007 r. w sprawie opłaty od posiadania psów na obszarze Gminy 
Mieścisko. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy w którym wskazał główny powód 
podjęcia uchwały tj. koszty egzekucji w/w opłaty przewyższające uzyskiwane wpływy. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który następnie 
poddała pod głosowanie. 
Na 10 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
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- uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłaty targowej. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy proponując zwiększyć 
dotychczasową opłatę o 1 zł. Zaznaczył, że ustawa mówi o opłacie dziennej i inne 
zryczałtowane opłaty nie mają podstawy prawnej. Wójt wskazał, że w przypadku trudności z 
pobraniem opłaty od drobnych handlarzy mogą wystąpić z wnioskiem do Wójta. 
- radny Wojtyszyn – przypomniał wniosek zgłoszony na wspólnym posiedzeniu Komisji, a 
dotyczący zróżnicowania opłat od wielkości powierzchni straganów. Opierając się na uchwale 
miasta Janowca tam ustalają opłatę w zależności od m2. 
- P.Anna Kaźmierczak – wyjaśniła, że opłata targowa w Janowcu jest rozbita na miasto  
i wieś. Na terenie miasta jest opłata 1,30 z ł od 1 m2 i wielokrotność, a na wsi jest opłata 
dzienna 6,50 zł. 
- Radca Prawny – wyjaśniła, że tendencja w orzecznictwie i doktrynie w zakresie opłaty 
targowej idzie w kierunku nie komplikowania i nie rozbijania tego zakresu. W miarę 
upraszczania, odchodzenia od sprzedaży w koszach, z ręki. Ostatnio Prokuratura miała 
zastrzeżenia do różnicowania, do nierównego traktowania podmiotów. Z uwagi, że nasza 
gmina nie ma targowiska, wyodrębnionych miejsc do handlowania proponowałaby opłatę 
stałą. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który 
poddała pod głosowanie. 
Na 10 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie „Programu współpracy Gminy Mieścisko z organizacjami 
pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 
rok 2010”. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
W 2010 r. ustala się  priorytety w zlecaniu i finansowaniu zadań publicznych: 
- w zakresie ochrony i promocji zdrowia 
- w zakresie krajoznawstwa oraz wypoczynku dzieci i m łodzieży, 
- w zakresie upowszechniania kultury fizycznej i sportu. 
W związku z brakiem zapytań Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który 
następnie poddał pod głosowanie. 
Na 10 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
Przewodnicząca Rady w tym miejscu ogłosiła 20 minutową przerwę. 
Po przerwie kontynuowano podejmowanie uchwał. 
 
- uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIV/184/09 Rady Gminy Mieścisko z dnia 29 
września 2009 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanych we Wieli. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Zmiana uchwały wynika z 
błędnego wyliczenia powierzchni działki. 
W związku z brakiem pytań Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który 
następnie poddał pod głosowanie. 
Na 10 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie likwidacji Związku Gmin Pojezierza Wielkopolskiego. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Likwidacja Związku nastąpi z dniem 31 grudnia 2009 r. 
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W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który następnie 
poddała pod głosowanie. 
Na 10 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Adn. 11  
 
 Wójt Gminy przedstawił propozycje remontów dróg na terenie gminy Mieścisko 
 w roku 2010 r. ze środków Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. 
W związku z brakiem zapytań Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że Rada Gminy 
pozytywnie opiniuje przedstawiony projekt remontu dróg. 
(Opinia Rady Gminy Mieścisko  w sprawie zaopiniowania wniosków o przyjęcie do planu 
wydatków Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na 2010 rok stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
Adn. 12 
 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej 
Banaszyński. 
- radnemu Wituckiemu w sprawie lamp – „Energetyka nie zgodziła się żeby na ich słupach 
powiesić lampy. Trzeba zrobić dokumentację i dopiero w przyszłym roku będziemy mogli to 
zrobić; 
- „sprawdzimy tę dziurę na Osiedlu Michałowskim”; 
- lampy - „dobrze byłoby jak coś mruga żeby zapisać gdzie bo wtedy jak przyjedzie 
Energetyka to wymieni od razu tę żarówkę. Jak to się rozgrzeje po godzinie to może mrugać. 
Dlatego proszę zapisać numer słupa to wtedy wydam polecenie żeby tam wymienić 
żarówkę”; 
- radnemu Wojtyszynowi – „są ustawione skrzynie z piaskiem. Zlecenie jest do MIKOROL-u 
na przygotowanie 100 ton masy solno-piaskowej. Jak również podpisałem umowę z 
MIKOROL-em na odśnieżanie pługiem ulic. Jednocześnie zawarta jest umowa z ZAZ-em na 
odśnieżanie przed budynkami gminnymi. Dobrze jakby mieszkańcy włączyli się w 
odśnieżanie chodników”; 
- radnemu Kuryłowiczowi – „odnośnie krzaków. Proszę poczekać. Ten traktor ma być 
niedługo. Dwóch ludzi będzie jeździło na 2 zmiany. Jeśli chodzi o gałęzie to skierujemy 
wniosek do Zarządu Dróg Wojewódzkich”; 
- P.Hoffmannowi –„(droga przy krzyżu) – sprawdzimy tę drogę”; 
- radnej Kapczyńskiej – „najprawdopodobniej trzeba będzie umieścić białą tablicę i na czarno 
zapisane dojazd do Wieli numery od do. Tylko jest druga rzecz czy jadąc na pamięć 
zauważymy tę tablicę, która będzie tu, a akurat ta Wiela jest w innym miejscu Może jak ten 
asfalt zrobimy na ul.Janowieckiej zastanowimy się czy nie przyłączyć do tego. Coś trzeba 
będzie wymyśleć”; 
- radnemu Rodzewiczowi – „nie tylko z placu budowy wynoszą to błoto, ale również tam 
gdzie zakładamy wodę i kanalizację. Po skończeniu robót wod.-kan. chcę żeby chociaż do 
tych 3 domów nawieść warstwę piasku 30-40 cm. Żeby tam można się w miarę poruszać”; 
- radny Rodzewicz – „tam w tej chwili byłoby dobre zebranie poboczy żeby spływało do 
rowu a nie gromadziło się”; 
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Adn. 13 – Wolne głosy i wnioski 
 
- radny Rodzewicz: 
1) „podobno jest jakaś dotacja z funduszy unijnych na organizowanie, wyposażenie placów 
zabaw’ 
2) „najlepszym rozwiązaniem obecnie jeśli chodzi o dojazd do bloku Nauczyciela i do 
oczyszczalni jest nawiezienie pół przyczepy tłucznia i w te dziury powrzucać, bo dając 
równiarkę to tylko przemiesza się i jak ta ciężka beczka pojedzie będą znowu dziury”; 
3) „w ostatniej gazecie samorządowej przeczytałem o zasadach egzekwowania umów na 
wywożenie śmieci, nieczystości stałych i płynnych”; 
4) „odbyła się konferencja w sprawie dorzecza Wełny. Z przedłożonych materiałów przez 
pracownika Urzędu historycznie zostało to bardzo ładnie opisane. Jeśli chodzi o stan aktualny 
to mamy tylko granice Wielkopolski. Szkoda, że władze obydwu województw nie 
przedstawiły tego w sposób kompleksowy. Co zrobić aby ten stan aktualny w sposób 
radykalny zmienić”; 
5) „czy odmowa względnie poparcie dla środków unijnych odbywa się na piśmie z 
uzasadnieniem”; 
6) chodnik do Rudy - ”od wiosny proszę żeby został naprawiony. Dzieciaki wrzucają kostkę 
do rzeki”; 
7) w informacji międzysesjnej P.Wójt wspomniał o spotkaniu z Aquanetem. Radny prosił o 
szerszy komentarz co było omawiane na spotkaniu; 
W międzyczasie do udzielenia odpowiedzi przez Wójta Przewodnicząca Rady poprosiła o 
zabranie głosu przez P.Juszkiewicza – Przewodniczącego Rady Powiatowej „Samoobrona”. 
Na wstępie zaznaczył, że Związek Zawodowy Rolników „Samoobrona” poprzez swoich 
działaczy kontroluje poczynania władz wojewódzkich, samorządowych i rządowych w 
różnych sprawach rolniczych.  
1) Jest potężna wymiana korespondencji między Ministrem Rolnictwa a Ochroną Środowiska 
wywołana przez Związek Rolników jeśli chodzi o wycofanie się z dopłat do wapnowania. 
Nadal jest sprawa otwarta. 
2)  „poinformowałem P.Wójta pismami o działaniach związanych ze sprawą zboża (jeśli 
chodzi o poziom cen, skup itd.). 25 sierpnia br.  odbyło się spotkanie u Prezesa 
Wielkopolskiej Izby Rolniczej, gdzie zapadły określone ustalenia..3/4 wniosków, które 
zaproponowałem zostały przesłane w piśmie Prezesa Wielkopolskiej Izby Rolniczej do 
P.Ministra Sawickiego. Niedawno  Wiceminister Ławniczak udzielił odpowiedzi. Wynika z 
tego, że nic nie może zrobić bo są określone unijne ustalenia. Przedstawiłem propozycję w 
sierpniu aby natychmiast uruchomić skup wg cen listopadowych interwencyjnych, żeby 
wyrównać dotacje do unijnej 15, z uwagi na spadek dochodowości objąć rolników pomocą 
ośrodków Pomocy Społecznej.Tam również zaapelowałem aby do obliczenia podatku na 
2010 rok przyjąć cenę żyta z III kwartału. Jesteśmy ciągle wspólnie z Wielkopolską Izbą 
Rolniczą w kontakcie i trwa wymiana korespondencji między resortem Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi i Resortem Ochrony Środowiska. Aktualnie od sierpnia doradztwo rolnicze przeszło pod 
Urząd Marszałkowski. Uczestniczyłem jako przedstawiciel Związku przy ustalaniu statutu do 
tego doradztwa. 
Jako Związek Zawodowy przymierzamy się do przyjścia z pomocą prawną nie tylko rolnikom 
ale też i mieszkańcom w różnych sprawach takich, w których mieszkańcy nie mogą sobie 
poradzić z władzą. 
Jeśli chodzi o sprawę zbożową to zostawię P.Wójtowi odpowiedź Ministra Ławniczaka do 
rozpropagowania sołtysom na Wystąpienie Związku „Samoobrona” z 25 sierpnia br.” 
Na tym P.Juszkiewicz zakończył swoje wystąpienie. 
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- P.Borowska – sołtys wsi Wiela – zgłosił prośbę o wyznaczenie tymczasowo innego 
opiekuna z Urzędu dla swojej wsi ponieważ dotychczasowy przebywa na zwolnieniu 
chorobowym; 
Z kolei Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na zgłoszone pytania: 
- odnośnie placu – „gmina Mieścisko również wystąpiła o dofinansowanie”; 
- dziury do oczyszczalni – „będą zasypane”; 
- zasady egzekucji – „tak my je znamy. Tylko ja mówiłem niejednokrotnie, że pracownik 
Urzędu, który ma nawet upoważnienie czasem był wyszczuty psem. Najlepszą egzekucją jest 
powołanie strażnika miejskiego. Tego dużo nie zostało. Kasjer za wodę i ścieki sprawdza czy 
jest umowa na wywóz odpadów komunalnych”. 
- konferencja „Dorzecza Wełny” –„wszystkie czynności konserwacyjne Wełny to jest dobre i 
złe. Po pierwsze Wełna powinna mieć odpowiedni poziom. Nie wycięte boki to trochę 
zatrzymują wodę, nie spływa to szybko Nie mamy jeziora. Nie wykoszenie spowoduje 
minimalne podniesienie poziomu wody. Niestety ale jesteśmy małym stepem i myślę, że w 
ten sposób trzeba patrzeć”; 
- odmowa przyznania środków unijnych – „nie uzyskaliśmy wymaganej liczby punktów. Ja 
nie mogłem dać zapewnienia, że w ciągu 2 lat osiągniemy efekt ekologiczny w postaci 
podłączenia 50 działek na ul.Sw.Wojciecha. Jak nie uzyskasz efektu ekologicznego to nie ma 
pieniędzy”; 
- chodnik do Rudy – „trzeba naprawić”; 
- co było tematem spotkania z Aquanetem ? – „z każdego spotkania jest protokół. Tematem 
spotkania w dniu 20.10.br. było: 
1) Przedstawienie przez Aquanet harmonogramu dalszych działań; 
2) Prezentacja wyników projekcji finansowej w oparciu o założenia przyjęte na spotkaniu 2 
września br. 
3) Dyskusja nt. reprezentowanych wyników projekcji. 
4) Stanowisko gminy dotyczące zasad ładu korporacyjnego oraz zasad stosowania taryf. 
5) Przedstawienie przez Aquanet zasad płatności czynszu za majątek wodociągowo-
kanalizacyjny. 
Są określone rzeczy o które się kłócimy zbliżając się do pewnej końcówki. Jednocześnie ta 
ścieżka taryfowa, którą radni otrzymali do 2014 r., już mamy do 2019 r.. Teraz będziemy 
dyskutowali na temat konstrukcji umowy. Jednocześnie ja wniosłem żeby ta ścieżka taryfowa 
była nieodłącznym załącznikiem do umowy. Ponadto kwestia liczenia czynszu, podatku od 
nieruchomości. Są dopłaty gminy. Dopłata do 2019 roku kończy się”; 
- P.sołtys z Wieli – „zastanowimy się czy będzie opiekun czy opiekunka ?”; 
- radny Rodzewicz – „nawiązując do wcześniejszej dyskusji nad dorzeczem Wełny – owszem 
zarost koryta powoduje hamowanie, ale osadzanie tych szkodliwych rzeczy powoduje też 
negatywny wpływ na stan wód”; 
- Wójt – „kwestia ruszenia tego spowoduje spłynięcie wód jak najszybciej, natomiast biologia 
będzie sobie z tym radzić. Na dzisiaj lepszym jest żeby zatrzymać jak najwięcej wody”; 
Z kolei Wójt podał informację, że otrzymał z Ministerstwa Finansów propozycje rocznych 
kwot subwencji dla gmin na rok 2010.Subwencja dla gminy Mieścisko będzie wynosiła  
7.355.535 zł, jest większa od ubiegłorocznej o 553 tys.zł. Część wyrównawcza jest większa o 
269 tys.zł. Większa jest część oświatowa o 293 tys.zł”; 
Z kolei Wójt podał propozycje terminów najbliższych posiedzeń Komisji i sesji, które 
zaakceptowała Rada: 
27.11.br – wspólne posiedzenie Komisji 
3.12.br – wspólne posiedzenie Komisji 
18.12.br – sesja budżetowa. 
Następnie Wójt poinformował o obchodach w dniu 11 listopada Swięta Niepodległości. 
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- P.Chojnacki – sołtys wsi Jaworówko: 
1) „słyszeliśmy propozycje remontów dróg w ramach Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. 
Jaworówko składało wniosek. Chcielibyśmy wiedzieć co w tej sprawie. Dlaczego to nie 
zostało ujęte”; 
2) sprawa lamp – „kilka razy zgłaszałem, że w Jaworówku nie świecą 2 lampy. Prosiłbym o 
interwencję w Energetyce”; 
- P.Juszkiewicz – poinformował, że w dniu jutrzejszym spotyka się z Prezesem 
Wielkopolskiej Izby Rolniczej. Gdyby ktoś miał temat do poruszenia, to może przez niego 
zgłosić. 
Na tym wyczerpano porządek dzisiejszej sesji i Przewodnicząca Rady zamknęła  XXV sesję 
Rady Gminy. Jednocześnie prosiła wszystkich o pozostanie z uwagi na odbycie II części 
oficjalnej sesji. Po chwili na salę sesyjną przybył Wójt Gminy z zaproszonymi gośćmi, 
których powitała Przewodnicząca Rady: 
- P.Marian Król – Prezydent Towarzystwa Hipolita Cegielskiego w Poznaniu, Prezes Zarządu 
Wielkopolskiej Fundacji Żywnościowej,  były Wojewoda Poznański, poseł na Sejm w latach 
1985-1989; 
- P.Ludwik Ratajczak – Redaktor Naczelny Miesięcznika „Nasza Wielkopolska”; 
- P.Edmun Dudziński – Dyrektor Biura Towarzystwa im.Hipolita Cegielskiego 
- P.Jan Gulcz – zasłużony działacz ludowy, były Prezes i działacz Kółek Rolniczych, 
kombatant 
- P.Adam Messyasz – naczelnik Gminy Mieścisko w latach 1976-1981, 
- P.Kazimierz Staroń – były Prezes Rolniczej Spółdzielnii Produkcyjnej w Zbietce. 
Tytułem wprowadzenia Przewodnicząca Rady poinformowała, że P.Marian Król jest autorem 
książki „W drodze przez życie”. W tej publikacji zostały zamieszczone nazwiska  przybyłych 
gości. 
Z kolei Przewodnicząca Rady udzieliła głosu P.Marianowi Królowi – Prezydentowi 
Towarzystwa Hipolita Cegielskiego. Rolą tego Towarzystwa, jak powiedział gość jest 
wyszukiwanie osób zaangażowanych w krzewienie i pielęgnowanie wartości patriotycznych i 
moralnych, poszanowanie tradycji narodowych oraz szerzenie idei pracy organicznej. Jednym 
z takich osób jest P.Jan Gulcz. – działacz Kółek Rolniczych, człowiek który umiał walczyć o 
interesy wsi. Prezydent P.Marian Król po krótkiej charakterystyce nominowanego  wręczył 
złoty medal Towarzystwa jako podziękowanie za krzewienie pracy organicznej P.Janowi 
Gulczowi „Labor omnia Vincit” – „praca wszystko zwycięża” za wieloletnią działalność 
gospodarczą, ludową, samorządową i społeczno-kulturalną. 
Srebrny medal za krzewienie idei pracy organicznej otrzymali: P.Elżbieta Kapczyńska – 
Przewodnicząca Rady Gminy, która angażowała się w realizację inwestycji komunalnych, 
finansowych oraz ochronę środowiska. oraz Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński za 
działalność gospodarczą, kulturalną i samorządową. 
 
 
  Protokółowała:    Przewodniczyła sesji 
 
  Wiesława Kujawa    Elżbieta Kapczyńska 
     Inspektor ds. obsługi organów   Przewodnicząca Rady 
     gminy 

 


